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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 27 januari 2025 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-22:00,  
ajournering klockan 15.00-15.23, 18.00-19.00, 20.32-20.54. 

Paragrafer  

1-44 

Justering  

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av följande personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

Staffan Yngve (S), justerare 
Markus Lagerquist (M), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

  

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde  
den 27 januari 2025 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S)  Ingela Ekrelius (V)  

Eva Christiernin (S)  Artemis Lumarker (V)  

Mattias Kristenson (S) §§1–26, 28–44 Anna Johansson Dahl (V)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Anette Fischer (V)  

Ylva Stadell (S)  Per-Olof Forsblom (V)  

Ulrik Wärnsberg (S)  Monica Lindgren Petersson (V)  

Asal Gohari (S)  Tarik Qureshi (V)  

Patrik Hedlund (S)  Kent Kumpula (SD) §§1–30 

Kia Solid (S)  Lisen Burmeister (SD) §§20–44 

Klas-Herman Lundgren (S)  Anders Sehlin (SD)  

Carl Lindberg (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Hilde Klasson (S)  Mattias Jansson (SD) §§8–44 

Rafael Waters (S)  Mike Tutsch (SD)  

Maria Patel (S)  Emil Eneblad (SD)  

Tobias Lundblad (S)  Ehsan Nasari (C)  

Agneta Gille (S)  Nora Karlsson (C)  

Hannes Nelander (S)  Jonas Petersson (C)  

Loa Mothata (S)  Olle Romlin (C)  

Peder Granath (S)  Viviane Obaid (C) §§1–25 

Agneta Erikson (S)  Mattias Johansson (C) §§1–25 

Staffan Yngve (S)  Mats Åhlund (C)  

Therez Almerfors (M)  Jonas Segersam (KD)  

Sofia Andersson (M)  Leif Boström (KD)  

Marta Obminska (M)  Evelina Solem (KD)  

Fredrik Hultman (M)  Eva Moberg (KD)  

Kristian Ljungberg (M)  Christian Hermanson (KD)  

Cecilia Forss (M)  Magnus Wikberg (KD)  

Christopher Lagerqvist (M) §§28–44 Linda Eskilsson (MP)  

Markus Lagerquist (M)  Erik Wahlström (MP)  

Robin Kronvall (M)  Helena Nordström Källström (MP)  

John Manders (M)  David Ling (MP)  

Magnus Åkerman (M)  Klara Ellström (MP)  

Mats Gyllander (M)  Jennie Claesson (L)  

Tobias Smedberg (V) §§1–30 Susanne Åhlander (L)  

Hanna Victoria Mörck (V)  Anders A Aronsson (L)  

Karolin Lundström (V)  Ludvig Arbin (L)  

Lalla Andersson (V)  Stefan Hanna (UP)  

  Lina Hamberg (UP)  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare 

Dima Sarsour (S) 
 

§§1–44 Erik Dagnesjö (S) 
 Hani Melli (S) 

 
§§1–24 Anders Grönvall (S) 

 Petri Lähteenmäki (S) 
 

§§25–44 Kijan Karimi (S) 
 Caitlin Mc Evoy (S) 

 
§27 Magnus Åhrgren (S) 

 Madeleine Andersson (M) 
 

§§1–27 Kerstin Vestman (S) 
 Mathias Kullberg (M) 

 
§§1–44 Bertil Brunn (S) 

 Carolina Bringborn (M) 
 

§§1–44 Mattias Jansson (M) 
 Karin Bennemo (V) 

 
§§31–44 Ulrika Karlsson (M) 

 Dominicus Bäckström (SD) 
 

§§1–44 

 

Erik Wiklund (V) 
 Jasmine Bengtsar (SD) 

 
§§31–44 Anna Bergström (V) 

 Jan-Olov Råman (SD) 
 

§§1–19 Karin Karelius (V) 
 Victor Sjöstedt (SD) 

 
§§1–7 Carl Åborg (V) 

 Karin Thalén Ottersgård (C) 
 

§§26–44 Huseyin Alpergin (V) 
 Tilde Lind (C) 

 
§§26–44 Sara Borgström (KD) 

 Peter Nordgren (L) 
 

§§1–44 Viktoria Lautmann (KD) 
   Camilla Amft (KD) 

  Susanne Engström (MP) 
   Joachim Höggren (MP) 
   Saga Karlsson (MP) 
   Camilla Westerborn (L) 
   Lars Björndahl (UP) 
   Carina Kumlin (UP) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Staffan Yngve (S) och Markus Lagerquist (M) till justerare, 

2. att utse Agneta Gille (S) och Therez Almerfors (M) till ersättare för justerarna, 

samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 5 februari 2025. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 2 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan.  

 

Övrigt 

Sammanträdet inleds med parentation över Mats Dafnäs.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 3  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 
27 januari 2025 

KSN-2025-00023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

sammanträde den 27 januari 2025.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om cykelvägen till Ulva från Markus Lagerquist (M) 

• Fråga om framkomlighet från Therez Almerfors (M) 

• Fråga om kommunal idrottshall från Madeleine Andersson (M) 

• Fråga om kommunens förhållningssätt till högtider från Emil Eneblad (SD) 

• Fråga om konstgräsplaner från Madeleine Andersson (M) 

• Fråga om olycksfallsförsäkring för äldre på särskilda boenden från Peter 

• Nordgren (L) 

• Fråga om snöröjning från Stefan Hanna (UP) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 4  

Fråga om cykelvägen till Ulva från Markus 
Lagerquist (M) 

KSN-2025-00023 

 

Markus Lagerquist (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) som besvaras av plan- och byggnadsnämndens ordförande Ylva Stadell (S). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 5  

Fråga om framkomlighet från Therez 
Almerfors (M) 

KSN-2025-00023 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) som besvaras av gatu- och samhällsmiljönämndens ordförande Rafael Waters (S).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 6  

Fråga om kommunal idrottshall från 
Madeleine Andersson (M) 

KSN-2025-00023 

 

Madeleine Andersson (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 7  

Fråga om kommunens förhållningssätt till 
högtider från Emil Eneblad (SD) 

KSN-2025-00023 

 

Emil Eneblad (SD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvaras av densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 8  

Fråga om konstgräsplaner från Madeleine 
Andersson (M) 

KSN-2025-00023 

 

Madeleine Andersson (M) har ställt en fråga till idrotts- och fritidsnämndens ordförande 
Karolin Lundström (V) som besvaras av kulturnämndens ordförande Linda Eskilsson 

(MP). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 9  

Fråga om olycksfallsförsäkring för äldre på 
särskilda boenden från Peter Nordgren (L) 

KSN-2025-00023 

 

Peter Nordgren (L) har ställt en fråga till äldrenämndens ordförande Tobias Smedberg 
(V) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 10  

Fråga om snöröjning från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2025-00023 

 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av gatu- och samhällsmiljönämndens ordförande Rafael Waters (S). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 11  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 27 januari 2025 

KSN-2025-00022 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att interpellationen om räddningstjänsten på landsbygden från Kent Kumpula 

(SD) inte får ställas, samt 
2. att övriga interpellationer får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

kommande sammanträde.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och lämnar här sin bedömning: 
Interpellationen om räddningstjänsten på landsbygden innehåller frågor som har 
behandlats av kommunfullmäktige i maj 2024 i form av en motion. Debatt och beslut 

har därmed skett i närtid varav bedömningen är att interpellationen inte får ställas.  
 

Övriga interpellationer får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges kommande 

sammanträde.  

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation angående vägunderhåll från Jonas Petersson (C)  

• Interpellation om elevhälsa från Olle Romlin (C)  

• Interpellation om ett liberaliserat strandskydd från John Manders (M)  

• Interpellation om extrapengar till kulturhuvudstadsåret från Mattias 

Johansson (C)  

• Interpellation om kvinnojourernas finansiering från Ehsan Nasari (C)  

• Interpellation om räddningstjänsten på landsbygden från Kent Kumpula (SD)  

• Interpellation om Saturnus från Jonas Segersam (KD)  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar att interpellation om räddningstjänsten på landsbygden från 
Kent Kumpula (SD) ska få ställas.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att interpellationen om räddningstjänsten på 

landsbygden inte får ställas mot Kent Kumpulas (SD) yrkande att interpellationen ska 
få ställas. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 

Därefter finner ordföranden att det återstår ett förslag till beslut. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag att övriga interpellationer får 
ställas och besvaras på kommunfullmäktiges kommande sammanträde.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 12  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
27 januari 2025 

KSN-2025-00021 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Inlämnade motioner 

• Motion om idrottsfritids från Sofia Andersson (M) och Madeleine Andersson (M)  

• Motion om bostadskö för äldre från Jonas Segersam (KD)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 13  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
27 januari 2025 

KSN-2025-00024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Rapportering av ej verkställda myndighetsbeslut andra kvartalet 2024, 

socialnämnden 

• Folkomröstningsresultatens omhändertagande i revideringen av 

Översiktsplanen 

• Erfarenhetsrapport över den kommunala folkomröstningen 2024 

• Styrelseprotokoll Svenska kommunförsäkrings AB 20 december 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 14  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 27 januari 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Linn Akre Fall (M) från uppdraget som ledamot i kulturnämnden, 

2. att entlediga Anders Sehlin (SD) från uppdraget som ledamot i äldrenämnden, 
3. att entlediga Christer Öjdeby (SD) från uppdraget som ersättare i idrotts- och 

fritidsnämnden, 
4. att entlediga Magnus Malm (SD) från uppdraget som ledamot i Uppsalahem 

AB, samt 

5. att entlediga Axel Schnürer (V) från uppdraget som suppleant i Uppsala 

parkering AB.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 15  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 27 januari 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Sofia Andersson (M) till ledamot i kulturnämnden,  

2. att utse Maria Rosander (SD) till ledamot i äldrenämnden,  
3. att utse Christer Öjdeby (SD) till ledamot i idrotts- och fritidsnämnden, 

4. att utse Iris Olin (SD) till ersättare i idrotts- och fritidsnämnden, 
5. att utse Mike Tutsch (SD) till ledamot i Uppsalahem AB, 

6. att utse Harald von Schlippenbach (V) till suppleant i Uppsala parkering AB, 

samt 

7. att bordlägga val av suppleant (C) i Uppsala kommun skolfastigheter AB. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 9 december 2024 att entlediga Kent Kumpula (SD) 
från uppdraget som ledamot i idrotts- och fritidsnämnden samt att entlediga Sara 

Vamne (C) från uppdraget som suppleant i Uppsala kommun skolfastigheter AB.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 16  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2024 - 31 december 
2027 

KSN-2023-00118 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Liselotte Strand till nämndeman vid Uppsala tingsrätt,  
2. att bordlägga val av nämndeman (C) vid Uppsala tingsrätt,  

3. att bordlägga val av nämndeman (V) vid Uppsala tingsrätt, samt 

4. att bordlägga val av nämndeman (V) vid Uppsala tingsrätt. 

Sammanfattning 

Uppsala tingsrätt har entledigat Staffan Harling, Aisha Abdullah, Torbjörn Björlund och 
Birthe Fridh från uppdragen som nämndemän och hemställt till kommunfullmäktige 

att utse efterträdare. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 17  

Val av lekmannarevisorer till Uppsala 
kommun utvecklingsfastigheter AB 

KSN-2024-03534 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Berit Danielsson från uppdraget som lekmannarevisor i Uppsala 

kommun utvecklingsfastigheter AB, samt 
2. att utse Karolina Larfors och Hans Edlund till lekmannarevisorer i Uppsala 

kommun utvecklingsfastigheter AB.  

Sammanfattning 

Uppsala Stadshus AB har den 12 november 2024 (§6) beslutat att överlåta Uppsala 

kommun Utvecklingsfastigheter AB med dotterbolagen Uppsala kommun Fastighets 
AB samt Uppsala kommun Utvecklingsfastigheter Cykeln AB till Uppsala kommun 
arenor och fastigheter AB. Önskemål om personunion med Uppsala kommun arenor 

och fastigheter AB föreligger vid nominering av lekmannarevisorer. 
 

Ärendet har beretts av kommunrevisionen vid sammanträde den 13 december (§17). 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 18  

Val av lekmannarevisorer till Uppsala 
kommun fastighets AB 

KSN-2024-03534 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Tommy Larsson och Lise-Lotte Argulander från uppdragen som 

lekmannarevisorer i Uppsala kommun fastighets AB, samt  
2. att utse Karolina Larfors och Hans Edlund till lekmannarevisorer i Uppsala 

kommun fastighets AB. 

Sammanfattning 

Uppsala Stadshus AB har den 12 november 2024 (§6) beslutat att överlåta Uppsala 

kommun Utvecklingsfastigheter AB med dotterbolagen Uppsala kommun Fastighets 
AB samt Uppsala kommun Utvecklingsfastigheter Cykeln AB till Uppsala kommun 
arenor och fastigheter AB. Önskemål om personunion med Uppsala kommun arenor 

och fastigheter AB föreligger vid nominering av lekmannarevisorer. 
 

Ärendet har beretts av kommunrevisionen vid sammanträde den 13 december (§17). 

Beslutsgång 

Ordföranden uppmärksammar att det i att-sats 2 rätteligen ska vara Uppsala kommun 
fastighets AB. Kommunfullmäktige godkänner rättelse till protokollet. 

Därefter finner ordföranden att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag.  
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§ 19  

Val av lekmannarevisorer till Uppsala 
utvecklingsfastigheter cykeln AB 

KSN-2024-03534 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Berit Danielsson från uppdraget som lekmannarevisor i Uppsala 

kommun utvecklingsfastigheter cykeln AB, samt 
2. att utse Karolina Larfors och Hans Edlund till lekmannarevisorer i Uppsala 

kommun utvecklingsfastigheter cykeln AB.  

Sammanfattning 

Uppsala Stadshus AB har den 12 november 2024 (§6) beslutat att överlåta Uppsala 

kommun utvecklingsfastigheter AB med dotterbolagen Uppsala kommun fastighets AB 
samt Uppsala kommun utvecklingsfastigheter cykeln AB till Uppsala kommun arenor 
och fastigheter AB. Önskemål om personunion med Uppsala kommun arenor och 

fastigheter AB föreligger vid nominering av lekmannarevisorer. 
 

Ärendet har beretts av kommunrevisionen vid sammanträde den 13 december (§17). 

Beslutsgång 

Ordföranden uppmärksammar att det i förslag till beslut rätteligen ska vara Uppsala 
utvecklingsfastigheter cykeln AB. Kommunfullmäktige godkänner rättelse till 

protokollet.  

Därefter finner ordföranden att det finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag.  
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§ 20  

Styrdokument för finansverksamheten 

KSN-2022-01151 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att upphäva finanspolicy antagen 11 juni 2018 § 135 och fastställa finanspolicy 
för Uppsala kommunkoncern enligt ärendets bilaga 1, 

2. att upphäva Borgensprinciper för Uppsala kommun antagen 31 mars 2014 §74, 
3. att besluten i att-sats 1 börjar gälla när kommunstyrelsen fastställt reviderade 

Finansiella riktlinjer för Uppsala kommunkoncern,  

4. att beslutet i att-sats 2 börjar gälla när kommunstyrelsen antagit Riktlinje för 

borgensåtaganden i Uppsala kommun 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2014 om borgensprinciper för Uppsala kommun. Under 

2023 beslutade kommunstyrelsen att göra en översyn av borgensprinciperna. I ärendet 

föreslås att övergripande principer för kommunal borgen ingår i finanspolicyn.   

Finanspolicyn för Uppsala kommunkoncern utgör det övergripande ramverket för 
finansverksamheten i Uppsala kommunkoncern. Till policyn finns finansiella riktlinjer 

samt riktlinje för borgensåtaganden som närmare reglerar finansverksamheten och 
hanteringen av kommunal borgen. 

De huvudsakliga förändringarna som föreslås i finanspolicyn är att 
ansvarsfördelningen har förtydligats samt att policyn har utökats med övergripande 

principer för kommunal borgen. Övriga ändringar är av redaktionell karaktär och 
anpassning till aktuella förhållanden. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 362 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 317 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 oktober 2024 

• Bilaga 1, Finanspolicy för Uppsala kommunkoncern 

• Bilaga 2, Borgensprinciper för Uppsala kommun 

• Bilaga 3, Finanspolicy för Uppsala kommunkoncern 2018-06-11 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (UP) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att kommunens effektiviseringsarbete växlas upp ordentligt. 
Inflations- och ränteeffekter, högre arbetslöshet, lågkonjunktur, en kraftigt 
förändrad befolkningsprognos samt team Trump har kraftigt förändrat den 

verklighet kommunen befinner sig i.  

I ärendet lyfts att kommunstyrelsen får rätten att fastställa reviderade finansiella 

riktlinjer. I förslag till reviderad finansiell riktlinje ska inte kommunens 
värdepappersplaceringar kunna göras i företag som tillverkar vapen. Det anser 

jag vara helt fel. Sverige och andra demokratier måste kunna säkerställa vår frihet 
och kunna försvara vårt territorium. För det krävs att västvärlden har en egen 

vapenproduktion. Vapenproduktion är inte enbart viktigt för att säkra vår frihet 
och demokrati utan även för vårt näringslivs konkurrenskraft. Oavsett vad man 
tycker om vapenindustrin så är den en drivande kraft för den mest avancerade 

teknikutvecklingen. Sveriges globala konkurrenskraft mår bra av att vi har en stark 

svensk försvarsindustri. Uppsala kommun måste få placera i aktier kopplade till 

västerländska vapentillverkare, gärna svenska. 
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§ 21  

Upphävande av Placeringsreglemente för 
förvaltade donationsstiftelser 

KSN-2024-01750 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att upphäva placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser antagna 

av kommunfullmäktige 7 och 8 november 2016 § 206, samt 
2. att placeringsreglementet upphör att gälla när kommunstyrelsen antar 

riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala kommuns donationsstiftelser. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 7 och 8 november 2016, § 206, om 

placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser. Den 27 februari 2023, § 38, 
beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att göra en översyn av 
samtliga styrdokument för donationsstiftelserna. Som ett led i detta har 

kommunledningskontoret tagit fram förslag till riktlinje för kapitalförvaltning av 
Uppsala kommuns donationsstiftelser för beslut i kommunstyrelsen. 

Den föreslagna riktlinjen anger ramar och hantering av donationsstiftelsernas 
placeringar. Riktlinjen ska ersätta placeringsreglemente för förvaltade 

donationsstiftelser som beslutats av Kommunfullmäktige.  

För att kommunstyrelsen ska kunna anta riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala 

kommuns donationsstiftelser behöver kommunfullmäktige först upphäva 

placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 363 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 318 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2024 

• Bilaga 1, Placeringsreglemente för donationsstiftelser 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  
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§ 22  

Uppföljning av program och planer 2024 

KSN-2024-00267 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att uppdra till Uppsala Vatten och Avfall AB att revidera Avfallsplan – program 
för ett cirkulärt Uppsala utan avfall,  

2. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Energiprogram 2050,  
3. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Handlingsplan för 

Gottsundaområdet 2021–2023,  

4. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Åtgärdsprogram för kvävedioxid 

–Uppsala kommuns handlingsplan för luftkvalitet och i samband med det se 
över hur kommunens styrning kan utvecklas för att möta WHO:s skärpta 
riktlinjer avseende luftkvalitet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun genomför årligen en samlad uppföljning och aktualitetsbedömning 
av program och kommungemensamma handlingsplaner (fortsättningsvis används i 
huvudsak det övergripande begreppet program för båda dokumenttyper). Undantaget 
2023 har uppföljningen genomförts varje år sedan 2017.  

Syftet med programuppföljningen är att bedöma behovet av styrningen i respektive 

program och att ge kommunfullmäktige ett bra underlag för att kunna minska 
styrsignaler. Därför är utgångspunkten i uppföljningen att program som inte är under 
revidering ska aktualitetsbedömas, alltså en bedömning av huruvida behovet av 

programstyrningen fortfarande existerar. Uppföljningen ska också bedöma om 
styrningen i program är tydlig, bidrar till färre målkonflikter och minskad styrträngsel i 

förhållande till lagstiftning, grunduppdrag, bolagsordning, fokusmål eller uppdrag i Mål 
och budget. Detta görs enligt modell för programhantering.  

Uppföljningen av program och planer har för 2024 genomförts i samband med 
ordinarie verksamhetsuppföljning per augusti. Den baseras på återrapportering från 
nämnder och bolagsstyrelser, men i vissa fall även på måluppfyllelse i relation till 

programmets indikatorer där sådana finns. Måluppfyllelsen ligger till grund för 

aktualitetsbedömningar av programmen, det vill säga beskrivningar av programmens 
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status och eventuella behov av förändringar. Aktualitetsbedömningarna återfinns i sin 
helhet i den samlade uppföljningsrapporten i bilaga 1.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 364 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 319 

• Tjänsteskrivelse daterad den 26 november 2024 

• Bilaga 1, rapport Uppföljning av program och handlingsplaner 2024 

• Bilaga 2, sammanställning beslutade program  

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Stefan Hanna (UP), Klara Ellström (MP) och Erik Pelling (S) yrkar bifall 

till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Från Centerpartiet anser vi att programmen och handlingsplanerna med fördel 

kan minskas ner. Målen i programmen måste vara mätbara och indikatorerna i 

handlingsplanerna behöver på ett mycket tydligare sätt korrelera till de åtgärder 
som vi beslutar om. Mätbarheten är relevant för att vi som beslutsfattare bättre 

ska kunna följa upp dem beslut vi fattar.  

Det är mycket som är viktigt i en kommun, men det mesta är trots allt lagstyrt. För 

att få en bättre politisk styrning skulle vi behöva prioritera ännu mer. Inflation i 
visioner och mål är resurskrävande och driver på administrationen. Frågan vi 

borde ställa oss är, vilka mål är på riktigt värdeskapande för våra invånare utifrån 
det ansvara vi har som kommun. 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

I en framtida revidering av Handlingsplan för Gottsundaområdet är det viktigt att 
det uttalade målet om andelen hyresrätter minskar.  

Att vända ett utanförskapsområde till ett tryggt område kräver mer än ord och 

målsättningar. Vi måste jobba integrerat med flera områden – stadsbyggnad där 
vi ska främja variation av bostadstyper, arbetsmarknad där vi måste underlätta 
för fler att både gå och klara SFI och där det alltid ska löna sig mer att jobba än att 
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få bidrag och skolan där vi genom tidigare uppföljningar ska säkerställa att alla 
får godkända betyg.  

Andelen hyresrätter i Gottsunda är hög. Därför behöver området utvecklas med 
andra bostäder så att fler kan göra bostadskarriär. Moderaterna vill se en 

variation av bostadstyper så att människor inte ska behöva flytta från Gottsunda 

när de vill köpa eget boende. Vi vill också se en mer trivsam och varierad 

bebyggelse med en blandning av låga och högre hus, flerbostadshus och småhus. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att uppföljningen av 
spårvägsplanerna kraftigt brister. En extern granskning borde genomföras för att 

bättre än kommunen själv bedöma de ekonomiska riskerna med Region Uppsalas 

spårvägsprojekt.   

Magnus Wikberg (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Grundläggande skulle många av de planer och program som finns i kommunen ha 
sett annorlunda ut om KD ingått i styret under de senaste mandatperioderna, i 

stället för att de socialdemokratiskt ledda styrena fått utforma dessa utifrån sin 

politik. 

Kristdemokraterna ser positivt på att planer revideras så att de blir mer 
ändamålsenliga med en tydlig koppling mellan vision och konkreta mål, som är 

kvantitativa och får en tydlig tidssättning. Vi ser med oro på att planerna som nu 
revideras saknar ett tydligt utpekat ansvar och vilka mål som faktiskt ska uppnås 
och ser med tillförsikt fram mot att dessa otydligheter rätas ut.  

Därutöver behövs en övergripande helhetssyn så att planerna hänger ihop, så att 

olika program inte motverkar varandra. 
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§ 23  

Föreskrifter för avfallshantering i Uppsala 
kommun 

KSN-2024-01552 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun i enlighet med 

ärendets bilaga 1, 
2. att föreskrifterna ska träda i kraft den 1 mars 2025 då nuvarande 

Renhållningsföreskrifter för Uppsala kommun upphör att gälla, samt  
3. att tidigare meddelade dispenser och andra beslut meddelade med stöd av de 

upphävda föreskrifterna gäller tills vidare om inte annat beslutas eller 

förutsättningarna förändras. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns nuvarande förskrifter för avfallshantering är inaktuella som en följd 

av ändrad lagstiftning, bland annat vad gäller ansvaret för förpackningsavfall. Förlaget 
avser att ersätta nuvarande renhållningsföreskrifter och är nödvändigt för att 

tillmötesgå och följa aktuell lagstiftning, som till exempel miljöbalken. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 365 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 320 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 november 2024 

• Bilaga 1, Förslag till Föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun. 

• Bilaga 2, Punktlista med ändringar jämfört med nu gällande föreskrifter 

• Bilaga 3, Samrådsredogörelse 

Yrkanden 

Anette Fischer (V), Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Klara Ellström (MP) 

yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag.  
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Mats Åhlund (C) yrkar att återremittera föreskrifter för avfallshantering i Uppsala 
kommun med följande motivering: 
Ärendet bör återremitteras för att göra avfallsbestämmelserna mindre byråkratiska, mer 

överblickbara och pedagogiska och för att se över och/eller precisera bestämmelserna till 
exempel vad gäller trädgårdseldning, hur invasiva arter kan och får hanteras, precisering 
av begreppet sällskapsdjur, nödvändigheten av anmälningsplikt i vissa fall, vem som ska 

göra lämplighetsöverväganden och om eventuella sanktionsåtgärder bör övervägas och 

anges i fall då reglerna inte efterlevs. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Mats Åhlunds (C) yrkande om återremiss mot att avgöra ärendet 

idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  

Därefter finner ordföranden att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
I föreskrifterna framgår det att framöver kommer vara möjligt och enklare för 

uppsalaborna att elda trädgårdsavfall. Det är något som vi välkomnar och har 
arbetat hårt för. Moderaterna tror på individens eget ansvar och anser att politiken 

inte bör reglera allt. Att en villaägare våreldar upp lite ris eller löv på sin egen tomt 

är inte något problem och borde inte förbjudas. Dessutom är det inte bättre för 

vare sig människa eller miljö om tomtägare nu skulle behöva hyra släp om man 
inte har ett sådant och köra till återvinningen, oavsett hur långt bort den ligger och 

oavsett hur stort lasset är. I Uppsala behöver det vara lätt att göra rätt.  

De nya reglerna för sortering kan även göra det svårt för invånare och företag och 
det är viktigt att detta följs upp så att det inte stjälper mer än de hjälper. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen måste utreda hur 
fallfrukter bättre kan tas till vara och användas inom Uppsala Vatten och avfall 
ABs biogasproduktion. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Förslaget till föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun blir emellanåt 
onödigt byråkratiska, svåra att överblicka och ta till sig. Föreskrifterna ska 

balansera miljöskydd med individens frihet och företagares möjlighet att bedriva 

verksamhet. Föreskrifterna ska vara utformade så att de är lättare att ta in och 

följa. Det är viktigt att ge incitament för miljövänliga initiativ så att föreskrifterna 
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både kan vara effektiva och rättvisa. En mer pedagogisk föreskrift skulle 
underlätta för uppsalaborna och vårt näringsliv att tillämpa bestämmelserna. 
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§ 24  

Lokala föreskrifter för att skydda människors 
hälsa och miljön 

KSN-2022-02410 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön enligt 

bilagor 1–11, samt  
2. att föreskrifterna träder i kraft 1 mars 2025.  

Sammanfattning 

Föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i Uppsala kommun antogs av 
kommunfullmäktige den 26 januari 2004. Föreskrifterna behöver revideras bland annat 

eftersom lagstiftning har ändrats sedan dess. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
beslutade den 24 augusti 2022 att föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till 
Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön. Kommunstyrelsen har 

den 3 maj 2023 remitterat förslaget till berörda nämnder och organisationer och 
miljöförvaltningen har arbetat in synpunkter som kommit in.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 366 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 321 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2024 

• Bilaga 1, Förslag till Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön 

• Bilaga 2, Område A 

• Bilaga 3, Område B 

• Bilaga 4, Område C 

• Bilaga 5, Område D 

• Bilaga 6, Område E 

• Bilaga 7, Område F 

• Bilaga 8, Område G 

• Bilaga 9, Område H 

• Bilaga 10, Område I 
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• Bilaga 11, Förbud mot utsläpp av avloppsvatten med mera inom (Björklinge-) 
Långsjöns avrinningsområde 

• Bilaga 12, Fördjupning lagstöd och förslag till nya föreskrifter 

• Bilaga 13, Föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i Uppsala 
kommun beslutade av kommunfullmäktige den 26 januari 2004 

• Bilaga 14, Protokollsutdrag MHN 29 september 2021 

• Bilaga 15, Protokollsutdrag MHN 24 augusti 2022 

• Bilaga 16, Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 3 maj 2023 

• Bilaga 17, Samrådsredogörelse 

Yrkanden 

Klara Ellström (MP) och John Manders (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är viktigt att kommunen tar ett 

större ansvar för att minska antalet olyckor kopplade till att elsparkcyklar och 

cyklar kör på gångområden. Olyckor som inte enbart skadar föraren av något av 
dessa fordon utan också gående. Uppsala kommuns lokala föreskrifter för att 

skydda människors hälsa och miljö måste inkludera detta. Samtidigt behöver 
uppenbarligen kommunens ordningsföreskrifter skärpas för att ge polisen bättre 

stöd för att bötfälla dem som inte respekterar viktiga säkerhetsregler. 
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§ 25  

Miljö- och klimatprogram för Uppsala 
kommun 

KSN-2024-01503 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till Miljö- och klimatprogram i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Den 27 februari 2023 beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen 

att revidera miljö- och klimatprogrammet (§39). Beslutet att revidera programmet 

fattades som en del i den ordinarie uppföljningen av program och planer.  

Revideringen omfattar delar av programmet. De större förändringarna berör 

omhändertagande av ny styrning om klimatanpassning, nya etappmål för 

klimatanpassning och elnätskapacitet samt etappmål i behov av uppdatering.  

För att omhänderta förändringar i programmets styrning i enlighet med 
kommunfullmäktiges antagande av ett reviderat miljö- och klimatprogram avser 

kommunstyrelsen att revidera den tillhörande handlingsplan som anger prioriterade 
åtgärder för programmets genomförande för att överensstämma med 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 367 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 322 

• Tjänsteskrivelse daterad den 4 november 2024 

• Bilaga 1, Miljö- och klimatprogram 

• Bilaga 2, Remissredogörelse 

Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP), Sussie Åhlander (L), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), 
Erik Pelling (S) och Klara Ellström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet.  

John Manders (M), Christian Hermansson (KD), Therez Almerfors (M) och Nora Karlsson 
(C) yrkar 
(1) att planen delas så att klimatåtgärder och miljöåtgärder tydligt åtskiljs, exempelvis 

genom olika avsnitt i planen 

(2) att målet om 75% ekologiska livsmedel utgår 

(3) att Uppsala kommun ska vara en testbädd för nya gröna lösningar 
(4) att ett mål om att öka andelen lokalproducerat livsmedel till 2030 tillförs 

(5) att målen formuleras så att de kan mätas och följas upp på ett tydligt sätt. 

John Manders (M), Christian Hermansson (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar  

(6) att tillämpningen av koldioxidbudget ska användas så att det riskerar att inte 

hämma Uppsalas tillväxt eller näringslivets konkurrenskraft. 
(7) att kvantifieringen i etappmål 5 stryks 
 

Kent Kumpula (SD) yrkar i andra hand bifall till John Manders (M) yrkanden. 

Nora Karlsson (C) yrkar  

(1) att under rubriken ”Övergripande mål – Klimatanpassat Uppsala senast 2040” 
skriva in följande: En långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar den 
biologiska mångfalden, 

(2) att under etappmål 9 ändra årtalet om att översvämningsrisker kopplade till skyfall 

och höga flöden ska vara åtgärdade på platser med störst påverkan på viktiga 

funktioner för samhället och större bebyggelsekluster till 2028 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer John Manders (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (2) mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 1) 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avslå yrkandet, rösta Nej för att bifalla yrkandet. 

Med 44 ja-röster mot 37 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå yrkandet.  

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (3) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (4) mot avslag. 
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Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 2) 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avslå yrkandet, rösta Nej för att bifalla yrkandet. 

Med 44 ja-röster mot 37 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (5) mot avslag och 

finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (6) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande (7) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden Nora Karlsson (C) yrkande (1) mot avslag.  

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 3) 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att avslå yrkandet, rösta Nej för att bifalla yrkandet. 

Med 39 ja-röster mot 7 nej-röster och 35 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet. 

Därefter ställer ordföranden Nora Karlssons (C) med fleras yrkande (2) mot avslag och 

finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Slutligen ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag att anta Miljö- och 

klimatprogrammet mot Kent Kumpulas (SD) yrkande om avslag på ärendet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Moderaterna (M) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden och med följande motivering: 
Vi delar det väl genomarbetade yttrande som lagts fram i ärendet, i synnerhet den  
passage som beskriver att vissa mål kan vara svåra att nå. Vi tolkar den 
formuleringen som att målen i praktiken inte kommer att kunna nås, vilket borde 

vara underlag nog att ompröva målen, och istället sätta mål som faktiskt kan 

uppnås. Dessutom behöver det kopplas konkreta resurser till faktiska åtgärder för 
att nå måluppfyllnad. Denna kvantifiering av resurser saknas i allt väsentligt, vilket 
gör sammanhanget i planen mycket otydligt. Budgetpåverkande klimat- och 

miljöåtgärder och deras konsekvenser behöver i framtiden framgå på ett betydligt 
tydligare sätt, såväl i målsättningsdokument som i konkret budget. 
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Klimatåtgärder och miljöåtgärder bör tydligt åtskiljas, exempelvis genom olika 
avsnitt i planen eller genom att framställa två separata planer. Den 
sammanslagning av klimat och miljöåtgärder som generellt görs i planen är 

olycklig, då det inte på ett tillräckligt tydligt sätt avgränsar de klimatåtgärder som 
behöver vidtas för att nå de globala målen, och de miljöåtgärder som kan vidtas 
lokalt för att skapa en bättre lokal livsmiljö. Att sträva efter en giftfri miljö och att 

hålla naturen ren är självklarheter, men minskar inte nödvändigtvis den 

klimatpåverkan som planen syftar till, samtidigt som klimatanpassningsåtgärder, 
som tex förberedelser för 200-års regn, ökad krontäckning för att undvika 

värmesänkor mm inte på något konkret sätt påverkar det lokala arbetet  
för en giftfri miljö mfl åtgärder. 

Planens fyra uttalade syften har olika fokus, och det vore därför logisk att på ett 
tydligare sätt dela upp klimat- och miljöåtgärder. Det skulle även tydliggöra 

behovet av resurser, och därmed underlätta framtida budgetering för dessa 
viktiga, men separata, områden. Kommunens mål om 75% ekologiska livsmedel 

ska utgå. Ekologiskt jordbruk har fördelar, men även nackdelar, främst 

övergödning, lägre avkastning per areal samt högre priser. Målet om 75% 

ekologiska livsmedel bör därför utgå till förmån för ökad andel närproducerade 
livsmedel, med skäl som framgår i remissen, exempelvis svagt utbud på 

marknaden och högre prisbild. 

Ett mål om att öka andelen livsmedlen som köps in för kommunens räkning ska 

vara lokalproducerade 2030 bör tillföras. 
Att gynna lokala producenter är viktigt för livsmedelssäkerheten, och målet för 

2030 bör därför vara att andelen av kommunens inköpta livsmedel ska vara 
lokalproducerade ökar. 

Den kvantifiering som görs i etappmål 5 stryks då målet innebär att inköp av 
animaliska livsmedel i praktiken omöjliggörs efter 2030, vilket riskerar att påverka 
marknaden, det lokala jordbruket och mångfalden i Uppsala samt individers egna 

val negativt. Målet kvantifierar den klimatpåverkan som maximalt får förekomma 

per kilo livsmedel, vilket anges till 1,25 kg Co2 per kilo livsmedel 2030. Denna 
kvantifiering utesluter i stort sett animaliska livsmedel såsom nöt- och fläskkött 

och kyckling samt i många fall fisk. Vi kan inte acceptera denna begränsning och 
kvantifieringen bör därför utgå. 
 

Centerpartiet (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Särskilda yttranden 

Sussie Åhlander och Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 

Liberalerna ser det reviderade miljö- och klimatprogrammet som ett mycket bra och 
ambitiöst styrdokument. Programmet tydliggör kommunens mål och prioriteringar 
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inom miljö- och klimatområdet och utgör en stark grund för att möta både 
nuvarande och framtida utmaningar. Genom tydliga etappmål och en strukturerad 
handlingsplan skapas förutsättningar för ett klimatneutralt och hållbart Uppsala 

där vi tillsammans tar ansvar för en bättre framtid. Vi vill dock påpeka att biologisk 
mångfald, som är en viktig del av ett hållbart ekosystem, saknas i nuvarande 
program. Inför nästa revidering är det bra att biologisk mångfald inkluderas som en 

central del av programmet. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen mer ska fokusera på 
egna kostnadseffektiva åtgärder som på allvar bidrar till bättre miljö- och klimat 
på vår jord. Det är oklokt att ställa för kraftiga så kallade klimatkorrigerande 
åtgärder i Uppsala. Det ska finansieras. Uppsala kommun bör i stället bidra till 

stärkt relevant forskning samt global försäljning av metoder och produkter som 

påtagligt minskar människans negativa effekt på vår natur. Kommunens 
Näringslivsprogram kan bäst bidra till en mer hållbar ekologisk framtid kopplat till 
byggandet av branschklustret Grön utveckling. Även kommunens viktiga arbete 

inom Klimatprotokollet leder till realistiska och breda förbättringsinsatser för att 

minska Uppsalabornas negativa miljöpåverkan. 

Kommunen måste lägga ett eget mycket större fokus på hur den kan bidra till att 

den lokala och regionala biologiska mångfalden skyddas och återskapas. Det är 

anmärkningsvärt att inte detta lyfts i förslaget till nytt Miljö- och klimatprogram.  

I ljuset av att USA nu lämnar Parisavtalet, tydligt deklarerat att man kraftigt ska 
öka utvinningen av olja och gas samt satsa på fossildrivna fordon innebär att det 

globala samarbetet kopplat till miljö- och klimatförbättrande åtgärder är dött. 
Återigen vill Utvecklingspartiet demokraterna understryka vikten av att Uppsala 

kommun ska bli klokare i sin miljö- och klimatpolitik. Med fördel kan övriga partier 
ta del av UPs Mål och budget, avseende 2025 med plan för 2026 och 2027, där vi 

beskriver ett realistiskt och kommunalt världsledande angreppssätt för en mer 

hållbar miljö- och klimatpolitik. En väg framåt som också bidrar till förbättringar i 

de delar av världen som påtagligt gör meningsfull skillnad för framtida 
generationer. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Att ett klimat- och miljöprogram underlåter att nämna den biologiska 
mångfalden, annat än i förbifarten, är fullständigt oförståeligt. Tyvärr går det i 
linje med den utveckling på området vi sett i kommunens styrdokument. Först 

skulle den biologiska mångfalden öka, sedan skulle man endast motverka 
förluster av den för att nu knappt ens nämna den. Artdöden är ett lika allvarligt hot 

mot vår framtid som klimatkrisen. Med välmående ekosystem förbättras också 
våra möjligheter att begränsa den. Att vidta verkningsfulla åtgärder som både 
värnar men också främjar den biologiska mångfalden är därför nödvändigt. För 
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att det ska lyckas behövs en offensiv kompensationsstrategi. Vi behöver gå från en 
inställning av att ”motverka förlust” till att skapa en ”nettovinst” vid ekologisk 
kompensation. Centerpartiet har länge drivit frågan om att stärka den biologiska 

mångfalden med en mer ambitiös ekologisk kompensering. Vi har också yrkat på 
att helt undanta markområden med naturvärdesklass 1, den högsta 
naturvärdesklassningen, från exploatering i kommunens Riktlinje för naturhänsyn 

och ekologisk kompensation vid förändrad markanvändning. Något vi tyvärr var 

ensamma om. Ett annat försummat område är våra jordbruksmarker. Jordbruket 
står idag inför en viktig omställning för att minska sina utsläpp och bidra till en 

hållbar livsmedelsproduktion. Samtidigt har jordbruksmark stor potential för 
kolinlagring, speciellt vid vallodling och användning av organiska kolrika 

gödselmedel. Hag- och ängsmark främjar dessutom den biologiska mångfalden. 
Att främja ett hållbart jordbruk som producerar lokala livsmedel med minskade 

utsläpp, samtidigt odlings- och betesmarkerna lagrar kol är en viktig del i det 
lokala klimatarbetet som inte bör ignoreras.  

Omröstningsdetaljer  

Omröstning nr 1 – John Manders (M) yrkande (2) 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 

Klas-Herman Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria 

Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 
Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 
Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom 

(V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström 

Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Jennie Claesson (L), Sussie 

Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Dima Sarsour (S), Petri 
Lähteenmäki (S) och Peter Nordgren (L). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 

John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 
(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas 
Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 
Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg 
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(UP), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Carolina Bringborn (M) och 
Dominicus Bäckström (SD).  

Omröstning nr 2 – John Manders (M) yrkande (4) 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 

Klas-Herman Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria 

Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 
Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 
Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 
Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom 

(V), Monica Lindgren Petersson (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 
Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 

(MP), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), 
Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S) och Peter Nordgren (L) 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 

(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas 

Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 
Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg 
(UP), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Carolina Bringborn (M) och 

Dominicus Bäckström (SD).  

Omröstning nr 3 – Nora Karlssons (C) yrkande (1) 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 

Klas-Herman Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria 

Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 
Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 
Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 

Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom 

(V), Monica Lindgren Petersson (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 
(MP), Dima Sarsour (S) och Petri Lähteenmäki (S). 
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Nej-röst avger: 
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid 
(C), Mattias Johansson (C) och Mats Åhlund (C). 

Avstår gör: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 

John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 

(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 
Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), 
Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Stefan 
Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), 

Carolina Bringborn (M), Dominicus Bäckström (SD) och Peter Nordgren (L). 
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§ 26  

Personalförsörjning vid höjd beredskap 

KSN-2024-01540 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att krigsplacera kommunens tillsvidareanställda medarbetare som omfattas 
av Allmänna bestämmelser (AB). 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är enligt lag skyldig att ha de planer som behövs för verksamheten 

under höjd beredskap. Vid sidan om uppgifter om den verksamhet som ska bedrivas 

under höjd beredskap ska planerna innehålla en krigsorganisation och vilken personal 
som ska tjänstgöra i denna. 

Kommunfullmäktige föreslås fatta ett principbeslut att krigsplacera alla 
tillsvidareanställda medarbetare i kommunen som omfattas av kollektivavtalet 

Allmänna Bestämmelser så att dessa kan ingå som förutsättning när kommunen 
planerar personalförsörjningen vid höjd beredskap. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 368 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 323 

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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§ 27  

Antagande av Detaljplan för kapacitetsstark 
kollektivtrafik, delsträcka D 

KSN-2024-03069 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka D, enligt 

ärendet bilaga 2 och 3. 

Deltar ej i beslut 

Mattias Kristenson (S) deltar ej i beslutet med anledning av jäv.  

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 3 december 2024 överlämnat Detaljplan för 

kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka D, till kommunfullmäktige för antagande, se 

bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 

byggnadsnämnden återges i bilagorna 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som 
inkommit under granskningstiden återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, men 

bemöts i granskningsutlåtandet, bilaga 4. Till detaljplanen hör en 
miljökonsekvensbeskrivning, bilaga 5. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra spårväg i en sträckning från Bäcklösa till den 

planerade järnvägsstationen i Bergsbrunna. Detaljplanen syftar till att reglera spår dels 

i befintligt gaturum, dels i egen bana. Därtill syftar planen till att möjliggöra broar, 
likriktarstationer, dagvattendammar och andra anläggningar som krävs för att 
möjliggöra spårväg. Detaljplanen är utformad för att minimera påverkan på 

kulturmiljö, naturmiljö samt hälsa och säkerhet. 

Delsträcka D är cirka sex kilometer lång. Detaljplanen ingår i kommunens övergripande 

arbete med planering och anläggande för en kapacitetsstark kollektivtrafik, och är 
därmed en del av fyrspårsavtalet. 

Detaljplanen har varit på granskning under perioden 1 oktober till 1 november 2024. 

Inkomna synpunkter bemöts i granskningsutlåtandet, bilaga 4, och synpunkterna 
framgår av en bilaga till handlingen, bilaga 4A. 
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Planförslaget följer översiktsplanens intentioner, men avviker från översiktsplanen 
avseende det redovisade broreservatet. Planförslaget avviker även från det utpekade 
broreservatet i Fördjupad översiktsplan för de sydöstra stadsdelarna, då planområdet 

delvis löper strax söder om det utpekade broreservatet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 14 januari 2025 § 5 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2024 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde den 
3 december 2024 

• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och bilaga 2B, 
Fastighetskonsekvenser 

• Bilaga 3, Plankarta 

• Bilaga 4, Granskningsutlåtande, inklusive bilaga 4A, Alla yttranden i sin helhet. 

• Bilaga 5, Miljökonsekvensbeskrivning, inklusive bilaga 5A, Beskrivning av studerade 

alternativ och bilaga 5B, Sammanställning av särskilt skyddsvärda träd. 

• Bilaga 6, Särskild handling hörande till miljökonsekvensbeskrivning 

Yrkanden 

Ylva Stadell (S), Anders A Aronsson (L), Anna Johansson Dahl (V), David Ling (MP), 

Tobias Smedberg (V), Patrik Hedlund (S), Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S) och Rafael 

Waters (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att anta detaljplanen.  

Markus Lagerquist (M), Stefan Hanna (UP), Magnus Wikberg (KD), Kent Kumpula (SD), 

Dominicus Bäckström (SD), Therez Almerfors (M), Anders Sehlin (SD), Sofia Andersson 
(M), Jonas Segersam (KD), Robin Kronvall (M) och Kristian Ljungberg (M) yrkar avslag på 
ärendet.  

Ehsan Nasari (C) yrkar  

(1) att ärendet återremitteras för att delarna av delsträcka D väster om ån 

införlivas i fortsatt planarbete för delsträcka C, 
(2) att ordet spårväg stryks, 
(3) att detaljplanearbetet för bron och delsträcka D öster om ån avbryts, samt 
(4) avslag på ärendet om ovan yrkanden faller. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasaris (C) yrkande (1) om återremiss mot att avgöra 

ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  

Därefter ställer ordföranden Ehsan Nasaris (C) ändringsyrkande (2) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.   
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Därefter ställer ordföranden Ehsan Nasaris (C) ändringsyrkande (3) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.   

Slutligen ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Markus Lagerquists (M) 
med fleras yrkande om avslag på ärendet. 

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta Nej för att avslå. 

Med 44 ja-röster mot 37 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag att anta detaljplanen.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Moderaterna är mot att det byggs spårväg i Uppsala, det är ett dyrt och oflexibelt 
projekt som kommer skuldsätta uppsalaborna generationer framåt. Spårvägen 

kommer dessutom få av uppsalaborna till del, trots att alla skattebetalare får 
betala notan. Givet det ekonomiska läget går det bara att konstatera att de 

kalkyler som projektet vilar på dessutom kommer spricka och spårvägen kommer 
kosta uppsalaborna ännu mer.  

Moderaterna står inte heller bakom de utbyggnadsplaner som finns för Södra 

Uppsala. Vi vill se en ny fördjupad översiktsplan för området med fokus på trygghet 

och trivsel och fler småhus. En sådan plan skulle påverka resebehoven som nu 
underbygger spårvägsutbyggnaden. 

 

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering:  

Vi vill inte bygga ut spårväg i Uppsala och därför yrkade vi avslag till förslaget till 
beslut. 

Centerpartiet (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden och med 
följande motivering: 

Vi reserverar oss till förmån för egna yrkanden. Centerpartiet anser att det bästa 
för Uppsala kommun i detta läge vore att avbryta planerna på Ultunalänken och i 

stället söka en västlig placering av depån. Det kommer inte finnas behov av en 
sådan tvärlänk inom en överskådlig framtid. De delar av denna detaljplan som 
ligger väster om ån borde därför införlivas i detaljplanen för delsträcka C. Den bro 

som är en förutsättning för Ultunalänken ska gå rakt genom Årike Fyris. Det är ett 

avsevärt ingrepp som riskerar känsliga natur- och kulturvärden och dessutom kan 
komma att påverka grundvattnet. Bron har häller inte fått alla erforderliga 
tillstånd. Om tillstånden inte medges, eller om projektet bara drar ut på tiden, 
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riskera Uppsala kommun att uppföra en spårvagnsdepå på östra sidan ån som 
helt enkelt inte är anknuten till något spår. 

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Utvecklingspartiet demokraterna (UP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) och Sussie Åhlander (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av 

spårväg. Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är 
glädjande att vi nu tar nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar 
kollektivtrafik för Uppsalaborna.  

 
Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, reserverar sig mot beslutet då vi anser att 

det är helt fel att satsa på spårväg. När tiden är mogen för ett kapacitets starkare 

kollektivtrafiksystem än buss är UPs övertygelse att moderna automatbanor ska 
utvärderas och väljas. Under de kommande 20-30 åren är det mycket klokare att 

satsa på kapacitetshöjande åtgärder inom kollektivtrafiken med hjälp av längre 
bussar liknande MalmöExpressen, eller BRT-systemet i Ålborg i Danmark. Ålborgs 

kommun är i invånarantal jämförbar med Uppsala kommun. Busstypen i Ålborg 
tar 200 passagerare, det vill säga samma passagerarkapacitet som en spårvagn, 
och är billigare, flexiblare och snabbare än en spårvagn. 

Det är hög tid för särskilt Miljöpartiet att ompröva sin nästan fundamentalistiska 

böjelse för spårväg. Vad vinner Miljöpartiet och Liberalerna på att fortsätta att 
driva ett spårvägsprojekt framåt som kraftigt försvagar både Uppsala kommuns 

och Region Uppsalas medellånga förmåga att säkra kvalité inom vård, skola och 
omsorg? 

Oavsett vilket trafikslag Region Uppsala väljer, som huvudman för 
kollektivtrafiken, måste kommunen investera i kilometerlånga separata körfält för 

kollektivtrafiken. Utvecklingspartiet demokraterna är tydliga i sin Mål och budget 
2025 om att en kapacitetsstarkare kollektivtrafik i vissa sträckor är nödvändig. 

Även UPs förslag till lösning kräver omfattande investeringar och ökar 
driftskostnaderna för kollektivtrafiken men i en betydligt lägre omfattning och 
målar inte in Region Uppsala i en teknik som redan är omodern. 

I SCBs senaste prognos uppskattas Uppsala kommun först år 2050 ha runt 300.000 

invånare. Att i nuläget satsa på onödig, omodern, extremt riskfylld och mycket dyr 
spårväg anser vi vara uttryck för ett stort slöseri av både kommunens och 
Regionens begränsade medel. Region Uppsalas motivering för att spårvagnstrafik 
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var lämplig byggdes på en resandeprognos baserad på en mycket högre ökning av 
befolkningen än 300.000 invånare fram till år 2050 än vad den senaste prognosen 
från SCB visar. 

Gör om! Gör rätt! 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik 

Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren 
(S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias 

Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), 

Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), 
Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren 

Petersson (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Jennie Claesson (L), 

Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Dima Sarsour (S), Petri 

Lähteenmäki (S), Caitlin Mc Evoy (S) och Peter Nordgren (L). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 

(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas 

Petersson (C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström 
(KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg 

(KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Madeleine Andersson (M), Mathias 

Kullberg (M), Carolina Bringborn (M), Dominicus Bäckström (SD), Karin Thalén 
Ottersgård (C) och Tilde Lind (C). 
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§ 28  

Avhändande av skuldebrev 

KSN-2024-03207 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att de skuldebrev som rör HSB: s bostadsrättsförening Prinsen i Uppsala och 
som förvaras hos kommunens stadsarkiv, överlämnas till Uppsalahem AB 

respektive Uppsala Kommuns fastighetsaktiebolag. 

Sammanfattning 

Likvidation av HSB: s bostadsrättsförening Prinsen ska ske. En förutsättning för det är 

att samtliga bostadsrätter finns i kommunens ägo. Två bostadsrätter äga av Uppsala 
Kommuns fastighetsaktiebolag respektive Uppsalahem AB. Kommunen och respektive 
bolag har kommit överens om att kommunens nyttjanderätter till bostadsrätterna i 

HSB Bostadsrättsförening Prinsen har upphört. Det innebär att äganderätten till 

bostadsrätterna tillfaller till Uppsala kommun. I utbyte ska skuldebrev återlämnas till 

Uppsala kommuns fastighetsaktiebolag samt Uppsalahem AB. Eftersom skuldebreven 
utgör allmän handling, måste kommunfullmäktige fatta beslut om avhändande av 
allmän handling för att överlämnande ska kunna ske. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 14 januari 2025 § 7 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 januari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag.   
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§ 29  

Svar på motion om ljudet i KF-salen från Kent 
Kumpula (SD) 

KSN-2023-02801 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 9 oktober 2023  

• att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 
och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 

under sammanträden med kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 370 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 325 

• Tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2024  

• Bilaga, motion om ljudet i KF-salen från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) och Christian Hermansson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsen 
förslag att bifalla motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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§ 30  

Svar på motion om ett Uppsala mot 
antisemitism från Sofia Andersson (M) och 
Edvin Alam (M) 

KSN-2023-03221 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bifalla motionen.  

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) och Edvin Alam (M) föreslår i en motion väckt vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 31 oktober 2023 att  

• kommunledningskontoret ser över vilket säkerhetsarbete kommunen kan 

bidra med för att föreningar och organisationer som har ett särskilt behov av 
skydd kan fortsätta bedriva sin verksamhet, • 

• alla nämnder som arbetar med föreningsbidrag får i uppdrag att genomföra en 
genomlysning av dessa i syfte att skärpa kraven på demokrati och följa upp 

dessa för att bättre upptäcka eventuella antisemitiska och rasistiska uttryck 

och värderingar, samt  

• det omgående genomförs en kampanj på alla Uppsalas skolor i syfte att 

motverka antisemitism och rasism. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 371 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 326 

• Tjänsteskrivelse daterad den 11 november 2024 

• Bilaga 1, motion om ett Uppsala mot antisemitism från Sofia Andersson (M) 

och Edvin Alam (M)  
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Yrkanden 

Sofia Andersson (M), Tobias Smedberg (V), Dominicus Bäckström (SD), Eva Christiernin 
(S), Ludvig Arbin (L), Stefan Hanna (UP), Jonas Segersam (KD), Nora Karlsson (C) och 
Erik Wahlström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att bifalla motionen.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 20.32-20.54. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.   

Särskilda yttranden 

Sofia Andersson (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
En undersökning kring hur svenska judar upplever situationen efter Hamas 
terroristattack i Israel (Judiska Centralrådet/Infostat, november 2023) visar hur 

medlemmar i de judiska församlingarna upplever att otryggheten kring att leva 
med öppen judisk identitet i Sverige har ökat markant månaden innan 

undersökningen genomfördes. Exempelvis upplevde drygt sju av tio respondenter 
att det har blivit mycket otryggare. Helt dominerande är ökad oro för hets och 

trakasserier, men det finns också en utbredd rädsla för våld, förföljelser och dödligt 
våld. En annan undersökning från Segertedtinstitutet visar dessutom en känsla av 

övergivenhet och svek från delar av samhället. Det är ett stort misslyckande för oss 
som samhälle. 

Vi är från Moderaterna mycket glada att motionen bifölls. Samtidigt vill vi följa upp 
i efterhand och se att arbetet med frågan om antisemitism inte stannar vid fina 

ord. Svaret på motionen antyder att vi redan gör mycket bra. Det stämmer – men 

det är inte tillräckligt. Många elever, lärare och uppsalabor känner sig otrygga och 
vittnar om att de utsatts för antisemitism i olika sammanhang. Till och med i 
skolmiljö.  

Judiska föreningar klarar själva verksamheten med de tyngs av att även ansvara 
för att bära samhälles misslyckade hantering av våld i kölvattnet av antisemitism. 

Det är något vi - som bärare av våldsmonopolet och det brottsförebyggande 
arbetet - måste ansvara allra ytterst för. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Kristdemokraterna har flera gånger lyft behovet av en vaccinationskampanj mot  
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antisemitism i Uppsala. Antisemitism är ett symptom på unkna felaktiga 
värderingar som riskerar att ödelägga vårt demokratiska, västerländska 
samhälle. Sådana värderingar måste därför bekämpas för ett fortsatt liv i fred och 

frihet. Därför är det så positivt att det nu äntligen tycks finnas stöd för ett sådant 
förslag. 
 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att rasism och generellt hat mot hela 
folkgrupper kraftigt måste motverkas, oavsett folkgrupp. Motionen har lyfts i ljuset 

av att en sorglig och blodig konflikt åter äger rum i Mellanöstern. Palestina- och 
Israelkonflikterna är kantade med tragedier och blodiga sammandrabbningar. 

Världssamfundet misslyckas konstant med att hjälpa dessa folk att hitta en 
nödvändig väg mot försoning och förmåga till samlevnad. Det är djupt tragiskt. I 

denna konflikt finns gott om rättsövergrepp mot internationella lagar, från båda 
parter. Det är viktigt att inse. Alla former av rasism ska motverkas. Uppsala ska 

inte tillåtas bli en brottslig arena för konflikter som äger rum i andra delar av 

världen. I Uppsala ska svenska lagar och svensk värdegrund gälla oss alla oavsett 

vilken bakgrund och social status vi har. I Uppsala är vi alla Uppsalabor som 
gemensamt och jämlikt ska hjälpas åt att bygga ett attraktivt välfärdssamhälle. 
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§ 31  

Svar på motion om att inrätta en särskilt 
avhopparverksamhet för barn och unga från 
Jennie Claesson (L) 

KSN-2023-03553 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 11 december 2023 att Uppsala kommun inrättar en särskild avhopparverksamhet 
för barn och unga.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 372 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 327 

• Tjänsteskrivelse daterad den 18 november 2024 

• Bilaga 1, Motion om att inrätta en särskild avhopparverksamhet för barn och 

unga från Jennie Claesson (L) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 23 oktober 

2024 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara 

motionen.   

Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C), Ludvig Arbin (L), Leif Boström (KD) och Sofia 
Andersson (M) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Jennie 
Claessons (L) med fleras yrkande att bifalla motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att besvara motionen, rösta Nej för att bifalla motionen. 

Med 49 ja-röster mot 32 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Reservationer 

Liberalerna (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 

Vi liberaler har länge betonat vikten av en särskild avhopparverksamhet för barn 

och unga och vi lade fram detta som en prioriterad satsning i vår budget för 2024. 
Trots initialt motstånd från styret, som öppet ifrågasatte behovet, valde de senare 

att anamma vår idé och presentera den som sin egen. Det viktiga är att förslaget 
realiseras men det är beklagligt att det krävdes medial uppmärksamhet för att 

styret skulle agera i en fråga av sådan kritisk betydelse för barns och ungas 

framtid. Vår motion, som lämnades in i samband med budgetförslaget, syftade till 

att säkerställa att satsningen skulle få den långsiktighet och kvalitet som krävs. 

Med tanke på att motionen nu besvaras först efter att förslaget redan 
implementerats av styret vill vi understryka vikten av att kommunen säkerställer 

ett strukturerat och effektivt genomförande. Liberalerna kommer att fortsätta 

arbeta för barns och ungas trygghet, även när andra partier tvekar. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 
Klas-Herman Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria 

Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Hanna Victoria Mörck (V), 

Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), 
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Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren 
Petersson (V), Tarik Qureshi (V), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander 
von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 
(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), 
Karin Bennemo (V), Dominicus Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD) och Emil 

Eneblad (SD).  

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist 
(M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mats Gyllander (M), 
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 

Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander 
(L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Mathias Kullberg (M), Carolina Bringborn 
(M), Karin Thalén Ottersgård (C), Tilde Lind (C) och Peter Nordgren (L).  
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§ 32  

Svar på motion om medborgarförslag via 
stadsdels- och bygderåd från Stefan Hanna 
(UP) med flera 

KSN-2024-00323 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att införa stadsdels- 
och bygderådsinitiativ, samt  

2. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna, Lina Hamberg, Lars S Björndahl och Carina Kumlin (alla UP) har i motion 

väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 29 januari 2024 yrkat 

• att möjligheten för medborgarförslag i enlighet med kommunallagen införs i 

Uppsala kommun, 

• att kommunstyrelsen utreder processen för hur hantering av 

medborgarförslag lämpligast skapas, samt 

• att den kommunala processen för medborgarförslag skall inledas först efter att 
ett stadsdels- eller bygderåd formellt ställt sig bakom förslaget.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 373 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 328 

• Tjänsteskrivelse daterad den 26 november 2024 

• Bilaga 1, motion om medborgarförslag via stadsdels- och bygderåd från Stefan 
Hanna (UP) med flera 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Anders A Aronsson (L), Jonas Petersson (C), Anna Johansson Dahl 
(V), Jonas Segersam (KD), Ulrik Wärnsberg (S) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  
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Alexander von Uckermann (SD) yrkar i första hand bifall till motionens att-sats 1-2.  

Alexander von Uckermann (SD) yrkar i andra hand bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionens första och andra 

att-sats mot Alexander von Uckermanns (SD) yrkande om bifall till motionens första 

och andra att-sats. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag gällande motionens att-sats 1 och 2. 

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag i sin helhet mot avslag och 

finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är självklart att Uppsalaborna 

ska kunna lämna invånarförslag som kommunfullmäktige ska behandla. För att 
det ska bli en rimligt hanterlig möjlighet anser UP att det är klokt att koppla 

initiativprocessen med ett invånarförslag till de Stadsdels- och bygderåd som 
skapats och fortsätter att skapas inom Uppsala kommun. Hur detta ska kunna 

genomföras måste skyndsamt utredas av kommunen för att kunna implementeras 

senast år 2026. 
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§ 33  

Svar på motion om utökad 
samhällsorientering från Sofia Andersson (M) 
med flera 

KSN-2024-00324 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) med flera föreslår i en motion väckt den 29 januari 2024 

• att samhällsorienteringen utökas till att kunna erbjudas i 120 timmar när 
behovet finns,  

• att alla åtta delmoment i samhällsorienteringen avslutas med en examination 

för att ge varje individ bästa möjligheten att bli en del av Uppsala och Sverige,  

• att krav på godkänd examination och 100 procents närvaro på 

samhällsorienteringen blir obligatoriskt för att få intyg för att ha klarat kursen, 
samt 

• att den som sökt försörjningsstöd efter etableringstiden men inte genomfört 
samhällsorientering blir hänvisad att gå den som en del i kommunens krav på 

heltidsaktivering. 

Beslutsunderlag 
 

• Kommunstyrelsens förslag 11 december 2024 § 374 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 329 

• Tjänsteskrivelse daterad den 20 november 2024 

• Bilaga 1, Motion om utökad samhällsorientering från Sofia Andersson (M) med 
flera  

• Bilaga 2, Ekonomiska konsekvenser 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämndens sammanträde den 

25 oktober 2024 
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Yrkanden 

Monica Lindgren Petersson (V), Pavlos Cavelier Bizas (S) och Stefan Hanna (UP) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Sofia Andersson (M) yrkar bifall till motionen.  

Eva Moberg (KD) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till motionens att-sats 2.  

Dominicus Bäckström (SD) yrkar bifall till motionens att-sats 2,3 och 4. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionens andra att-sats 

mot Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande om bifall till motionens andra att-sats.  

Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att besvara motionens att-sats 2, rösta Nej för bifalla motionens att-sats 2. 

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionens andra att-sats.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag att besvara motionens tredje 
att-sats mot Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande om bifall till motionens tredje 

att-sats. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 
att besvara motionens tredje att-sats.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag att besvara motionens fjärde 

att-sats mot Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande om bifall till motionens fjärde att-
sats. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionens fjärde att-sats.  

Slutligen ställer ordförande kommunstyrelsens förslag i sin helhet, att besvara 

motionen, mot avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Introduktion till det svenska samhället för den som kommer ny till vårt land är 

mycket viktigt. Förutom att det bidrar till att enklare kunna integreras i det 
svenska samhället bidrar det också till förståelse för lagar och regler, jämställdhet, 

skyldigheter och möjligheter. För att alla ska känna att de blir en del av Uppsala 
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och det svenska samhället och vilja vara med och ta ansvar och bidra behöver 
beskrivningar, krav och förväntningar vara tydliga. Här kan samhällsorienteringen 
vara en viktig del. Det görs mycket bra i dagens undervisning i samhällsorientering 

och det är bra att det sedan motionen skrevs lagts till timmar särskilt i 
föräldrastöd.  

Men samhällsorienteringen och introduktionen till det svenska samhället är 

uppenbarligen inte tillräcklig. Den förra regeringen gjorde ingenting på det här 
området när man hade chansen att förbättra mottagandet. Nu gör den här 

regeringen det, men värdefull tid har tappats. De här reformerna borde redan 
funnits på plats. Vi moderater delar inte nämndens uppfattning om att det skulle 
vara olagligt att göra deltagande i kursen ett krav för bidrag. Det görs nämligen i 
andra kommuner, så det skulle Uppsala kommun mycket väl kunna prova. Det är 

tråkigt att vi i Uppsala skulle vara mer trångsynta än på andra håll.  

Det S-ledda styret hänvisar till de ekonomiska konsekvenserna av att införa 

examination efter varje delmoment. Samtidigt är det ännu dyrare och rentav 
ekonomiskt oansvarigt att lägga pengar på undervisning utan att faktiskt pröva 

deltagarnas kunskaper och få ett kvitto på om undervisningen fungerar eller inte. 
Där kan vi prata pengar i sjön.  

Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för bifall till motionen i sin helhet. 

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är tveklöst viktigt att integrationsarbetet i Uppsala och övriga Sverige kraftigt 
behöver förbättras. I ljuset av att den nationella regeringen arbetar med ett 

program för hur samhällsorienteringen ska stärkas, inklusive att ta fram olika 

språkvarianter av detta, anser vi inte att kommunen enskilt i nuläget ska påbörja 
detta arbete.  

 

  



Sida 63 (73) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 34  

Svar på motion om att flagga för Uppsala 
istället för EU från Wouter Voortman (SD) 

KSN-2024-00715 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 35  

Svar på motion om införandet av 
beredskapslåda m.m. från Edvin Alam (M) 

KSN-2024-00718 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 36  

Svar på motion om att införa ett 
civilkuragepris i Uppsala från Mattias Jansson 
(SD) 

KSN-2024-01509 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 37  

Svar på motion om att öka kunskapen och 
medvetenheten kring övergångsåldern från 
Jennie Claesson (L) 

KSN-2024-01783 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 38  

Svar på motion om att inrätta ett 
personalutskott under kommunstyrelsen från 
Evelina Solem (KD) 

KSN-2024-02895 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 39  

Interpellation om att fler ska gå från bidrag till 
egen försörjning från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-03667 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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§ 40  

Interpellation om badhus i Gottsunda från 
Kent Kumpula (SD) 

KSN-2024-03668 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

 

 

  



Sida 70 (73) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41  

Interpellation om digitalisering inom 
kommunen från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-03669 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  
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Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42  

Interpellation om extern granskning av 
hemtjänsten från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-03670 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

 

 

  



Sida 72 (73) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43  

Interpellation om plan B för spårvägen från 
Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-03671 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

 

 

  



Sida 73 (73) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-01-27 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44  

Interpellation om politiskt våld från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2024-03672 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

 

 

 

 


